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ZÁPISNICA 

z  

9. zasadnutia  

KOMISIE PRI MONITOROVACOM VÝBORE PRE PROGRAM SLOVENSKO 2021 – 2027  

PRE CIEĽ 4 POLITIKY SÚDRŽNOSTI 

Sociálnejšia a inkluzívnejšia Európa vykonávajúca Európsky pilier sociálnych práv 

 

Dátum a čas konania 24. apríla 2024/ 9:00 h 

Miesto konania Hotel SAFFRON, Radlinského 27, Bratislava 

Predsedajúci Viliam Michalovič 

Príloha č. 1  Program zasadnutia 

Príloha č. 2 Zoznam účastníkov zasadnutia 

Príloha č. 3 Uznesenie č. 4, 5, 6/2024 

 

 

1.  Otvorenie, úvodné príhovory, kontrola uznášaniaschopnosti, schvaľovanie programu 
zasadnutia a voľba overovateľa 

 
Viliam MICHALOVIČ (MPSVR SR) otvoril 9. zasadnutie Komisie pri MV pre Cieľ 4 politiky súdržnosti 

(ďalej len „komisia pre cieľ 4“ alebo „komisia“) a privítal všetkých členov, zástupcov EK a hostí.   

Muriel GUIN (zástupca EK) poďakovala za privítanie, ocenila prácu MŠVVaM SR, ako aj účastníkov, 

ktorí sa podieľajú na splnení základnej podmienky pre oblasť vzdelávania. Informovala o dôležitom 

zasadnutí, ktoré sa konalo v Bruseli, na ktorom bola prijatá deklarácia (La Hulple Declaration), ktorá sa 

spolieha na európsky sociálny model. Vyzdvihla dôležitosť spolupráce so sociálnymi partnermi 

a občianskou spoločnosťou. 

Viliam MICHALOVIČ (MPSVR SR) poďakoval kolegom z oblasti vzdelávania za významný posun smerom 

k splneniu základnej podmienky pre oblasť vzdelávania, ktorá je nevyhnutná pre financovanie opatrení 

v cieli politiky 4, ako aj v Programe Slovensko.  

Informácia o uznášaniaschopnosti komisie: 

Viliam MICHALOVIČ (MPSVR SR) overil uznášaniaschopnosť, skonštatoval že z 38 členov je prítomných 

30 členov s hlasovacím právom, čím bola splnená podmienka uznášaniaschopnosti1. Zoznam 

účastníkov zasadnutia tvorí Prílohu č. 2 k zápisnici.   

V súlade so štatútom komisie požiadal členov o overenie konfliktu záujmov a vyplnenie tlačiva. 

                                                           
1 Počet členov s hlasovacím právom sa počas zasadnutia menil. Celkovo bolo prítomných 33 členov. 
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Michal KLUČIAROVSKÝ (MPSVR SR) informoval o technických náležitostiach k spôsobu hlasovania 

prostredníctvom hlasovacích zariadení2 (č. 1 – ZA, č. 2 – PROTI, č. 3 – ZDRŽAL SA). 

Schválenie programu zasadnutia: 

Predsedajúci predstavil program zasadnutia. Návrh programu zasadnutia komisie bol členom zaslaný 

elektronicky 9. apríla 2024 spolu s pozvánkou a dokumentmi, ktoré sú predmetom diskusie 

a schvaľovania.  

Priebeh hlasovania: Za program zasadnutia hlasovalo 29 prítomných členov. 

ZA: 29 členov, Proti: 0 členov, Zdržalo sa: 0 členov.  

Výsledok hlasovania: Komisia pre cieľ 4 schválila Program zasadnutia. Schválený program zasadnutia 

tvorí Prílohu č. 1 k zápisnici. 

Schválenie overovateľa zápisnice: 

Predsedajúci za overovateľku zápisnice navrhol pani Kristínu Čahojovú (Úrad komisára pre osoby so 

ZP). 

Priebeh hlasovania: Hlasovalo 29 prítomných členov: ZA: 28 členov, Proti: 0 členov, Zdržal sa: 1 člen.  

Výsledok hlasovania: Za overovateľku zápisnice bola schválená p. Kristína Čahojová. 

 

2. Zámer národného projektu – diskusia a schvaľovanie 

 

Albert NÉMETH (MŠVVaM SR) k predkladaným zámerom NP, uviedol, že ide o projekty nadväzujúce 

na kľúčové projekty z POO alebo sú systémového charakteru, tzn. vychádzajú z analýzy a smerujú  

k tvorbe dokumentu a k pilotnému overeniu. 

2.1 zámer národného projektu „Dáta o duševnom zdraví“ 

Alena KOPÁNYIOVÁ (VÚDPaP) v zmysle prezentácie predstavila zámer NP „Dáta o duševnom zdraví“, 

ktorý prispieva k plneniu príslušných špecifických cieľov v rámci priority 4P2 Kvalitné a inkluzívne 

vzdelávanie. Cieľom NP je zabezpečiť celoslovenský reprezentatívny zber dát  a vydať prvú Národnú 

správu o súčasnom obraze o duševnom zdraví detí, žiakov a študentov na Slovensku 2026 s 

identifikáciou novovynárajúcich sa potrieb pre podporu duševného zdravia a odporúčaniami pre 

politiky a prax v rezorte školstva a ďalšie  dotknuté rezorty.    

Viliam MICHALOVIČ (MPSVR SR) skonštatoval, že ide o projekt, ktorý zabezpečí primerané dáta 

o duševnom zdraví detí. 

Diskusia 

Tatiana BAGIOVÁ (MZ SR) pozitívne zhodnotila zámer NP, a požiadala o doplnenie zámeru NP 

o participáciu MZ SR na tvorbe handbooku, tvorbe a kreácií dotazníka pre respondentov. Ocenila by, 

ak by dáta o duševnom zdraví detí boli následne poskytnuté aj MZ SR.   

Eva HORNÍKOVÁ (ZZŠS) ocenila zámer NP a skonštatovala, že v ňom vidí aj konkrétny nástroj pre ZŠ na 

autoevalváciu duševného zdravia žiakov. 

Darina KVÁLOVÁ (zástupca OS) skonštatovala, že používanie termínu „duševné zdravie“ môže byť 

metúce a nie je z neho jasné, či ide o zisťovanie informácií o nejakých duševných poruchách detí atď. 

                                                           
2 Hlasovacie zariadenie bolo na základe číslovania priradené ku konkrétnemu členovi komisie s hlasovacím právom. K priebehu hlasovania      

bol vyhotovený report.  
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Doplnila, že dôraz v komunikácii by sa mal klásť na to, že ide o zisťovanie kognitívneho, sociálneho a 

emocionálneho vývinu.  

Alena KOPÁNYIOVÁ (VÚDPaP) uviedla, že NP je jedným z výstupov akčného plánu, ktorý je 

momentálne v pripomienkovaní Výboru pre výskum národného programu pre duševné zdravie u 

členov rady vlády, takto je systémovo ošetrená spolupráca s rezortmi, ktoré primárne reagujú na 

potreby duševného zdravia detí a mládeže. Ďalej uviedla, že v už štatúte je definované užívanie, 

nadužívanie terminológie „duševné zdravie.“  

Viktor KRIŽO (zástupca OS) ocenil kvalitu participatívnej prípravy zámeru NP. Apeloval na nadrezortnú, 

užšiu spoluprácu medzi VÚDPaP a rezortom MZ SR, aby to bolo explicitne uvedené aj v zámere NP.  

Vyjadril sa k zákonu č. 138/2019 Z. z. a uviedol, že v zámere NP nemusí byť uvedené, že má prebiehať 

záverečná skúška ale záverečná prezentácia, alebo záverečná diskusia. Požiadal, aby táto pripomienka 

bola zapracovaná. 

Alena KOPÁNYIOVÁ (VÚDPaP) reagovala, že cieľom bolo zachovať literu zákona, súhlasila, že presná 

forma nie je vyžadujúca, mala by byť čo najdostupnejšia a obyčajne je to forma diskusie medzi 

odborníkmi.  

Viliam MICHALOVIČ (MPSVR SR) zhodnotil, že princíp partnerstva je základom pri implementácii 

politiky súdržnosti a podporovaných opatrení. Požiadal o reakciu na návrh MZ SR a zástupcu občianskej 

spoločnosti o zaradenie MZ SR do spolupráce v NP, či je možné doplniť ten zámer o vetu o spolupráci 

týchto rezortov. 

Alena KOPÁNYIOVÁ (VÚDPaP) súhlasila s návrhom na doplnenie zámeru NP o spoluprácu 

relevantných rezortov MŠVVM SR a MZ SR.  

Viliam MICHALOVIČ (MPSVR SR) informoval, že zámer NP sa bude schvaľovať s pripomienkami: 

 v nadväznosti na diskusiu sa zámer NP doplní o spoluprácu medzi rezortmi MŠVVaM SR a MZ 

SR. 

 odstráni sa slovo „skúška“  

Boris SLOBODA (MIRRI SR) požiadal predkladateľa zámeru NP, aby vyhodnocoval a aplikoval dáta 

priebežne, nakoľko situácia ohľadne duševného zdravia detí a mládeže v školách je naliehavá.  

Alena KOPÁNYIOVÁ (VÚDPaP) odpovedala, že sú si vedomí naliehavosti a potreby pružne reagovať na 

potreby v oblasti duševného zdravia detí a vývinu detí. Prvá čiastková správa bude dostupná v júni 

2026. 

Viktor KRIŽO (zástupca OS) vzhľadom na tlačovú besedu medzi ZMOS a Úradu komisára pre deti 

apeloval na nevyhnutnosť, aby téma duševného zdravia ostala v rámci odbornosti v gescii MŠVVaM 

SR/VÚDPaP v spolupráci s MZ SR.  

Silvia ČIČKOVÁ (Úrad komisára pre deti) reagovala, že išlo o okrúhly stôl a komisárovi pre deti bude 

tlmočiť závery zo zasadnutia komisie pri MV pre cieľ 4. Doplnila, že vidí priestor, kde by mohli v danej 

problematike spolupracovať.  

Martin MINAROVIČ (MK SR) spýtal sa, akým spôsobom sa budú dáta využívať do budúcna.  

Alena KOPÁNYIOVÁ (VÚDPaP) odpovedala, že dáta, ktoré nebudú spracované, budú následne 

analyzované, môžu byť implementované do kontraktu a plánu hlavných úloh výskumného ústavu. 

Kvalitne zozbierané dáta s perfektnou metodológiou môžu byť spracované v ďalších výskumných 
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úlohách alebo aj ad hoc riešeniach konkrétneho problému, taktiež je možné sledovať trend vývoja 

vývinu.  

Viliam MICHALOVIČ (MPSVR SR) dal hlasovať o zámere NP s pripomienkami: 

Priebeh hlasovania: Hlasovalo 32 členov. ZA: 31 členov, Proti: 0 členov, Zdržal sa: 2 členovia3.  

Výsledok hlasovania:  Zámer NP „Dáta o duševnom zdraví“ bol schválený s pripomienkami. 

 

2.2 zámer národného projektu „Vytvorenie a overenie systému včasného varovania pred 

predčasným ukončením školskej dochádzky a adresnej podpory žiakov v systéme poradenstva a 

prevencie“ 

Juraj ČOKYNA (VÚDPaP) v zmysle prezentácie predstavil zámer NP „Vytvorenie a overenie systému 

včasného varovania pred predčasným ukončením školskej dochádzky a adresnej podpory žiakov v 

systéme poradenstva a prevencie“, ktorý prispieva k plneniu príslušného špecifického cieľa v rámci 

priority 4P4 Záruka pre mladých. Cieľom NP je systematicky identifikovať a adresne podporiť žiakov 

v riziku PUŠD. 

 Diskusia 

Eva HORNÍKOVÁ (ZZŠS) zaujímala sa, akým spôsobom a na základe akých kritérií budú vyberané školy.  

Darina KVÁLOVÁ (zástupca OS) spýtala sa, či sa uvažuje o zapojení aj iných profesií, napr.  spolupráca 

s občianskymi združeniami a so zamestnávateľmi. Poukázala na širší cieľ, že to nie je len získanie 

výučného listu alebo maturity, ale aj hľadanie odborov, ktoré sú potom uplatniteľné na trhu práce.  

Boris SLOBODA (MIRRI SR) spýtal sa, kto bude hlavná osoba na škole („pullback persona“), ktorá sa 

o daného žiaka postará, aby zostal v systéme. Ďalej sa zaujímal, či by nemalo ísť skôr o 20 stredných 

škôl z dôvodu, že žiaci po ukončení základnej školskej dochádzky nemajú výučný list.  Číslo 20 škôl 

považuje za nízke, ak má byť intervenciou ovplyvnených približne 3 000 žiakov.  

Juraj ČOKYNA (VÚDPaP) odpovedal, že výber škôl, bude kombinovaný (základné školy aj stredné 

školy). Koordinátori budú pôsobiť v 3 oblastiach, (Prešovský kraj a Košický kraj) pôsobnosť bude 

zameraná na  ZŠ a SŠ, kde je vysoká miera predčasného ukončovania školskej dochádzky. Skonštatoval, 

že fenomén ukončovania školskej dochádzky na SŠ už nie je regionálny, ale je to rovnomerne rozložené 

po celom Slovensku, a preto dvaja oblastní koordinátori budú pôsobiť pre oblasť Bratislavského a 

Trnavského kraja, ale už len na SŠ. V prípade zapojenia iných profesií do projektu doplnil, že 

koordinátori budú pôsobiť na školách a budú prepájať aktérov aj z mimoškolského prostredia napr. 

komunitných alebo terénnych pracovníkov. Zhodnotil, že je potrebné pôsobiť na ZŠ, pretože zhruba 

polovica žiakov predčasne ukončuje školskú dochádzku. Čo sa týka zadefinovania zodpovednej osoby, 

toto je predmetom skúmania na pilotných školách, aby sa overili rôzne možnosti, že kto by za to mal 

byť zodpovední. K výpočtu žiakov uviedol, že sa riadili všeobecnými výpočtami (cca 20 škôl, ktoré 

zaviedli systém včasného varovania a na každej škole je ±200 žiakov), čo je priemerná veľkosť školy na 

Slovensku.  

Boris SLOBODA (MIRRI SR) uviedol, že projektové indikátory sú dôležité, ale vzhľadom na situáciu, že 

školská dochádzka je ovplyvnená aj domácim prostredím, skonštatoval, že reálne sa pomôže možno 

200 deťom.   

                                                           
3 Zdržal sa: p. Jelenčík a p. Merašická 
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Juraj ČOKYNA (VÚDPaP) doplnil, že je dôležité vytvoriť systém včasného varovania, aby bolo aj na  

centrálnej úrovni zrejmé koľkých žiakov sa uvedená problematika týka. V súčasnosti nie je možné 

povedať, koľko žiakov je ohrozených predčasným ukončením školskej dochádzky. 

Boris SLOBODA (MIRRI SR) poukázal na zhoršenú situáciu predčasného ukončovania školskej 

dochádzky, nakoľko sa netýka iba MRK ale väčšinovej populácie, žiaci odchádzajú zo stredných škôl a 

odchádzajú bez kvalifikácie.  

Janette MOTLOVÁ (VÚDPaP) doplnila, že systém včasného varovania začína nastavením mapovania, 

ktoré dieťa je v riziku už v prvom ročníku základnej školy, preto sa uvádza 3600 detí, ktoré sú 

ovplyvnené intervenciou. 

Martin MINAROVIČ (MK SR)  sa spýtal, či sa pracovalo aj dátami, čo by mohol priniesť daný projekt, 

pokiaľ by bol systémovo aplikovaný na národnej úrovni.  

Tatiana BAGIOVÁ (MZ SR) zaujímala sa, či sa neuvažovalo o zavedení príplatku napr. formou 

štandardnej stupnice alebo o finančnej motivácii pracovníkov, ktorí budú zapojení do projektu.  

Viktor KRIŽO (zástupca OS) reagoval, že projekt poskytuje priestor pre  by sme systémové kroky a bude 

prínosom v tom, že ukáže, čo treba robiť aby sa predchádzalo predčasnému ukončovaniu školskej 

dochádzky. Zhodnotil, že úspešnosť projektu bude záležať od úzkej spolupráce rezortov, ktorá tu roky 

v rámci školstva zlyháva. Považuje za nevyhnutné vytvorenie úzkej synergia medzi VÚDPaP, MŠVVaM 

SR a jednotlivými ďalšími organizáciami v rezorte.   

Juraj ČOKYNA (VÚDPaP) odpovedal, že vedia vytvoriť a overiť systém včasného varovania a pripraviť 

ho na zavedenie, ale samotné zavedenie bude musieť prebiehať v úzkej spolupráci s MŠVVaM SR, 

dodal, že s rezortom prebieha intenzívna komunikácia.  

Albert NÉMETH (MŠVVaM SR) informoval, že do harmonogramu výziev bol zaradený jeden strešný 

projekt na monitorovanie hodnotenia efektívnosti politík MŠVVaM SR,  s cieľom definovať koľko 

podporných pomocných profesií do budúcna bude potrebných, možnosť financovania a aký bude 

efekt.  

Juraj ČOKYNA (VÚDPaP) upresnil, že metodiky nie sú jediným výsledkom tohto projektu, majú len 

pomôcť s implementovaním do praxe, projekt zahŕňa aj vzdelávanie učiteľov.   

Viktor KRIŽO (zástupca OS) ocenil prácu predkladateľa zámeru NP.  Doplnil, že predčasné ukončovanie 

školskej dochádzky je vážnym problémom, nakoľko sa netýka len detí z MRK, ale aj detí  s mentálnym 

postihnutím, sociálno-patologickými javmi, deti v mestách ako aj bohaté deti.  

Viliam MICHALOVIČ (MPSVR SR) dal hlasovať o zámere NP: 

Priebeh hlasovania: Hlasovalo 32 členov. ZA: 32 členov, Proti: 0 členov, Zdržalo sa: 0 členov.  

Výsledok hlasovania:  Zámer NP „Vytvorenie a overenie systému včasného varovania pred predčasným 

ukončením školskej dochádzky a adresnej podpory žiakov v systéme poradenstva a prevencie“ bol 

schválený. 

 

2.3 zámer národného projektu „Systém individuálnych vzdelávacích účtov – časť I: Elektronická 

platforma individuálnych  vzdelávacích účtov “ 

Ildikó PATHÓOVÁ, Peter SZOVICS, Michal ZÁBOVSKÝ (MŠVVaM SR) v zmysle prezentácie predstavila 

zámer NP „Systém individuálnych vzdelávacích účtov – časť I: Elektronická platforma individuálnych 

vzdelávacích účtov“, ktorý prispieva k plneniu príslušného špecifického cieľa v rámci priority 4P3 
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Zručnosti pre lepšiu adaptabilitu a inklúziu. Cieľom NP je vytvorenie komplexného systémového 

nástroja pre implementáciu procesov pre individuálne vzdelávacie účty pomocou procesných a 

softvérových modulov.  

Diskusia 

Darina KVÁLOVÁ (zástupca OS) položila otázku, či predkladatelia vidia priestor na prepájanie projektu 

s inými národnými projektami, ktoré sa zameriavajú na vzdelávanie dospelých.   

Ildikó PATHÓOVÁ (MŠVVaM SR) odpovedala, že v tomto štádiu ide hlavne o vytvorenie 

elektronického systému, v budúcnosti môže byť tento projekt prepojený aj na iné projekty.  

Viliam MICHALOVIČ (MPSVR SR) doplnil, že rezort školstva a rezort práce úzko spolupracujú v téme 

individuálneho poskytovania vzdelávania.  

Muriel GUIN (zástupca EK) skonštatovala, že táto téma je pre EK veľmi významná, uvítala 

medzirezortnú spoluprácu a odporučila venovať pozornosť prepojeniam medzi IT štruktúrami a IT 

systémami, keď bude platforma pripravená.   

Viliam MICHALOVIČ (MPSVR SR) ocenil príležitosti, ktoré EK vytvára pre členské štáty s cieľom 

vzájomného učenia sa v tejto oblasti. Doplnil, že vo februári sa konalo podujatie, kde prebehla výmena 

skúseností v danej oblasti.  

Michal ZÁBOVSKÝ (MŠVVaM SR) potvrdil, že komunikujú s osobami, ktoré sú zodpovedné na úrovni 

EK za systémy a zapracujú všetky zmeny a odporúčania, ktoré sa budú v európskom vzdelávacom 

modeli ako dátovom modeli a v informačnom modeli objavovať. 

Viktor KRIŽO (zástupca OS) upozornil, že mu pri projekte chýba systém kontroly kvality vzdelávacích 

účtov. Apeloval na zjednotenie/prepojenie systémov s projektami, ktoré sú zamerané na vzdelávanie, 

aby sa nestalo to, že občan/zamestnanec sa bude vzdelávať cez viaceré projekty.  

Ildikó PATHÓOVÁ (MŠVVaM SR) informovala, že v návrhu zákona o vzdelávaní dospelých sa zavádza 

nový pojem kvality a to je certifikácia vzdelávacej inštitúcie. Zákon definuje, že do systému 

individuálnych vzdelávacích účtov môže vstúpiť vzdelávacia inštitúcia, ktorá je certifikovaná. Tento 

systém je vytvorený pre dospelého občana SR a nie špecificky pre pedagogických a odborných 

zamestnancov. Medzirezortná spolupráca bola komunikovaná so zamestnávateľmi, s MPSVR aj s MIRRI 

SR.  

Viliam MICHALOVIČ (MPSVR SR) doplnil, že prebehne ešte veľa diskusií a parciálnych projektov, kým 

bude možné skonštatovať, že podpora systému celoživotného vzdelávania funguje štruktúrovane, 

kooperatívne a efektívne.  

Albert NÉMETH (MŠVVaM SR) skonštatoval, že je potrebné sa skoordinovať s jednotlivými rezortami, 

pravdepodobne sa vytvorí minimálne jedna pracovná skupina, s cieľom dohľadu nad celým systémom.  

Prvým krokom je však integrovať platformu európsky vzdelávací model na naše systémy. Navrhol, že 

z úrovne GR bude iniciovať pracovné stretnutie so zástupcami občianskej spoločnosti, s cieľom 

vydiskutovať si pohľad na oblasť vzdelávania a pohľad na spoluprácu v rámci prepájania projektov.   

Michal ZÁBOVSKÝ (MŠVVaM SR) vyjadril sa, že analyzoval a ocenil európsky vzdelávací model. 

Zhodnotil, že model v podmienkach SR z väčšej časti obsahuje značné množstvo informácií a po 

nasledujúcom importe bude dostupných relatívne dosť informácií.  

Viliam MICHALOVIČ (MPSVR SR) dal hlasovať o zámere NP: 
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Priebeh hlasovania: Hlasovalo 32 členov. ZA: 31 členov, Proti: 0 členov, Zdržalo sa: 1 členov4.  

Výsledok hlasovania:  Zámer NP „Systém individuálnych vzdelávacích účtov – časť I: Elektronická 

platforma individuálnych  vzdelávacích účtov“ bol schválený. 

 

2.4 zámer národného projektu „Príležitosť pre všetkých“ 

Kálman PETŐCZ (MŠVVaM SR) v zmysle prezentácie predstavil zámer NP „Príležitosť pre všetkých“, 

ktorý prispieva k plneniu príslušných špecifických cieľov v rámci priority 4P2 Kvalitné a inkluzívne 

vzdelávanie. Cieľom NP je pilotne overiť aplikované riešenia problematiky segregácie vo vzdelávaní, 

pričom sa projekt zameriava na rasovú segregáciu a teda segregáciu detí z MRK. 

Diskusia 

Dagmar LITTEROVÁ (MPSVR SR) vyjadrila nesúhlas s nastavením predkladaného zámeru NP a navrhla 

dopracovať zámer na základe záverov pracovného stretnutia. Ocenila by vytváranie aktivít, ktoré budú 

udržateľné. Dodala, že vytváranie asistenčných pozícií a plánov nevyrieši problematiku desegregácie. 

MŠVVaM musí nastaviť celkovo stratégiu na desegregovanie tak, aby boli spojené softové finančné 

prostriedky a finančné prostriedky, ktoré súvisia s investičnými projektami. Vytváranie desegregačných 

plánov jednotlivo pre niektoré školy považuje za nesprávne riešenie. 

Viktor KRIŽO (zástupca OS) ocenil prácu zástupcov MŠVVaM, ktorí majú záujem na kvalite projektu.  

Navrhol zámer NP schváliť s pripomienkou a uviedol, že za OS by sa tiež zúčastnili konzultácií s cieľom 

dopracovania zámeru NP. Dodal, že problém desegregácie je oveľa komplexnejší a preto je potrebné 

vytvoriť synergický typ dokumentu, ktorý nemôže byť len na úrovni tohto projektu. Hovoril o možnosti  

vytvorenia pracovnej skupiny obdobne ako pri problematike detí v núdzi. Predkladaný zámer NP vníma 

ako veľmi užitočný v tom, aby ukázal línie ostatným NP, ostatným investičným projektom, ale nevyrieši 

problematiku desegregácie. Ďalej sa vyjadril k počtu lokalít v ktorých sa má projekt pilotovať a navrhol 

ich zníženie, čo môže zabezpečiť kvalitnejšie vykonať opatrenia.  

Muriel GUIN (zástupca EK) zaujímala sa, ako sa tento projekt dopĺňa s ďalšími projektmi a POO, 

v ktorom je stanovený cieľ do konca 12/2025, aby všetky školy mali vypracovanú metodológiu 

desegregácie. Spýtala sa na výsledky konzultácie s ÚSV pre rómske komunity. 

Kálman PETŐCZ (MŠVVaM SR) skonštatoval, že projekt reaguje na konkrétne kroky a úlohy definované 

v POO (Reforma 5), konkrétne podporiť pilotné desegregačné projekty, ktorými sa overí účinnosť, 

aplikovateľnosť vypracovaných metodických materiálov zameraných na prevenciu a odbúravanie 

segregovaného vzdelávania. Súhlasil s názorom, aby jednotlivé reformy boli synergicky prepojené. 

K počtu lokalít uviedol, že za rezort školstva sú pripravení viesť konzultácie, ak členovia komisie schvália 

zámer NP s pripomienkou.  

Lucia IVICOVÁ (MŠVVaM SR) doplnila, že silnou podporou lokálnych pracovných tímov sa zabezpečí, 

aby dochádzalo k synergiám s inými projektami a k synergiám všetkých kapacít ľudských, personálnych, 

ktoré sa v danej lokalite nachádzajú. Na realizáciu desegregačných projektov bude po celý čas dohliadať 

expertná pracovná skupina. Na záver prebehne aj vyhodnotenie prostredníctvom externých 

hodnotiteľov.  

Marianna HUDÁKOVÁ (ÚSVRK) doplnila, že v rámci odboru technickej pomoci POO, ÚSVRK vydáva 

stanoviská ku každej žiadosti o prostriedky mechanizmu, ktorá bola predložená, či sú tieto žiadosti 

                                                           
4 Zdržal sa: p. Sloboda 
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predložené v súlade s 3D princípom, tzn. že kontrola dodržiavania 3D princípov v súlade  so všetkými 

projektami existuje. Myslí si, že MŠVVaM SR vyvodilo záver, že pre ich potreby a pre potreby 

základných škôl je potrebné túto metodiku dopracovať. Skonštatovala, že metodika je určite potrebná 

v zmysle odstránení desegregačných princípov.  

Albert NÉMETH (MŠVVaM SR) navrhol, aby boli v zámere NP upravené lokality tak, že sa doplní 

„maximálne 15 lokalít“. Individuálne desegregačné plány považuje za dôležité vzhľadom k tomu, že 

každé územie má individuálne potreby. Ďalej informoval, že v rámci rezortu školstva sa menilo 

zastúpenie v radách partnerstva na VÚC, cieľom je vyjadriť sa ku každému projektu a zámeru, ktorý sa 

bude dotýkať individuálnych územných investícií, základných škôl, stredných škôl a materských škôl, či 

je tá podpora potrebná. či zahŕňa nejakú spádovú oblasť a najmä z hľadiska desegregácie. Navrhol 

uskutočniť pracovné stretnutie s relevantnými partnermi, prípadne sformulovanie pracovnej skupiny s 

cieľom vysporiadania sa s dodatočnými pripomienkami k zámeru.  

Viktor KRIŽO (zástupca OS) apeloval, aby sa zámer NP schválil s pripomienkou, pretože je veľmi 

dôležité, aby sa začal realizovať čo najskôr. Upresnil, že výdavky projektu na 15 lokalít sú veľmi nízke, 

z toho dôvodu navrhuje znížiť počet lokalít a s rovnakým rozpočtom realizovať aktivity vo väčšej 

kvalite.   

Dagmar LITTEROVÁ (MPSVR SR) súhlasila s vytvorením pracovnej skupiny a apelovala na to, aby bol 

projekt nastavený kvalitne.  

Martin MINAROVIČ (MK SR) v rámci synergii s POO sa zaujímal, či sa pri realizácii projektu počíta s tým, 

že POO má nejaký časový horizont v rámci ktorého sa majú projekty implementovať.  

Viliam MICHALOVIČ (MPSVR SR) zhrnul, že zámer NP sa bude schvaľovať s pripomienkou:  

 Komisia pri MV pre Cieľ 4 ukladá rezortu školstva úlohu, že nad rámec debaty na tomto 

stretnutí je potrebné uskutočniť ďalšie kroky, či už to bude pracovné stretnutie alebo 

sformulovanie pracovnej skupiny. 

  spätne informovať členov tejto komisie o tom, aký je výsledok, do akej miery sa mení 

prediskutovaný zámer NP. 

Jana MERAŠICKÁ (MŠVVaM SR) skonštatovala, že v podmienkach SR máme dlhodobú systémovú 

reformu - koncepcia systému a zavádzania podporných opatrení, ktoré vlastne všetky priamo súvisia a 

ovplyvňujú možnú segregáciu. Napriek časovému obmedzeniu, alebo obmedzeniu lokalitami a 

financiami, vníma riešenie práve v možnosti zavádzania podpory opatrení.  Zároveň uviedla, že sa zdrží 

hlasovania z dôvodu možného konfliktu záujmov, tak isto ako pri zámere NP Dáta o duševnom zdraví.  

Kálman PETŐCZ (MŠVVaM SR) dodal, že príprava legislatívnych zmien a harmonogram projektu je 

pripravený tak, aby korešpondoval s legislatívnym plánom vlády SR.  

Viliam MICHALOVIČ (MPSVR SR) dal hlasovať o zámere NP s pripomienkou: 

Priebeh hlasovania: Hlasovalo 32 členov. ZA: 29 členov, Proti: 0 členov, Zdržalo sa: 3  členovia5.  

Výsledok hlasovania:  Zámer NP „Príležitosť pre všetkých“ bol schválený s pripomienkami. 

 

2.5 zámer národného projektu „Modernizácia služieb trhu práce“ 

Daniela FOCKOVÁ (ÚPSVR) v zmysle prezentácie predstavila zámer NP „Modernizácia služieb trhu 

práce“, ktorý prispieva k plneniu príslušných špecifických cieľov v rámci priority 4P1 Adaptabilný a 

prístupný trh práce; 4P3 Zručnosti pre lepšiu adaptabilitu a inklúziu. Cieľom NP je prispieť k odbornému 

                                                           
5 Zdržal sa: p. Merašická, p. Jelenčík, p. Litterová (elektronický systém hlasovania nezaevidoval zdržanie sa hlasovania p. Litterovej). 
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rastu, adaptabilite, profesionalizácii a modernizácii výkonu odborných činností zamestnancov v oblasti 

služieb zamestnanosti. 

Diskusia 

Lucia ŠVECOVÁ (zástupca OS) uviedla, že pozícia neverejných poskytovateľov nie je v zámere NP 

dostatočne ukotvená. Zaujímala sa, či verejní poskytovatelia vzdelávania budú uprednostnení pred 

neverejnými poskytovateľmi, v zámere nie sú pokryté všetky organizácie, ktoré poskytujú služby 

zamestnanosti. Z hľadiska informovanosti skonštatovala, že v zámere nie je definované, ako budú 

neverejní poskytovatelia informovaní o možnostiach vzdelávania, aby sa v konečnom dôsledku dostali 

k službe. 

Darina KVÁLOVÁ (zástupca OS) spýtala sa na počet zamestnancov ÚP, ktorí majú byť vyvzdelaní 

(2700), či je ten počet realistický vzhľadom na časový horizont realizácie projektu. Ďalej sa zaujímala 

na prepojenosť, možnosti využívania iných projektov minimálne vo všeobecnej časti -  kompetenčné 

vzdelávanie, alebo iné vzdelávanie v rámci ÚP, ktoré sa už implementuje v rámci aktívnych opatrení 

trhu práce. 

Lukáš PACHTA (zástupca EK) otázku školenia zamestnancov služieb zamestnanosti vníma ako dôležitú 

aktivitu, ktorá prispieva k aktívnej politike trhu práce a zároveň má posilňujúci efekt na individuálny 

prístup ku klientom. Spýtal sa na vyhodnotenie pripomienky EK z ktorej vyplynulo, že iba 10% 

zamestnancov neverejných služieb zamestnanosti bude mať prístup ku školeniu, čo považuje za 

nedostatočné.  Doplnil, že z diskusie výboru pre zamestnanosť vyplýva, že na Slovensku je potrebné 

posilniť neverejné služby zamestnanosti. Spýtal sa, či by nebolo vhodné flexibilnejšie nastavenie, ktoré 

by umožnilo účasť  v prípade väčšieho záujmu neverejných služieb zamestnanosti. Ďalej sa zaujímal, či 

by zamestnanci nemali byť usmernení, aby školenia smerovali tam  kde sú skutočné potreby, napr. 

práca s DN.  

Marián VALENTOVIČ (ÚPSVR) k zameraniu školení odpovedal, že zamestnanci verejných služieb 

zamestnanosti spadajú pod zákon o štátnej službe, z ktorého vyplýva každoročné hodnotenie 

zamestnanca, na základe hodnotenia nadriadený zamestnanec odporúča jednotlivé druhy školení na 

ďalší rozvoj.  Čo sa týka neverejných poskytovateľov služieb zamestnanosti a ich zapojenia v objeme 

10 % povedal, že sú otvorení aj väčšiemu percentu, ale z dôvodu problému štátnej pomoci je možné sa 

orientovať len na agentúry podporovaného zamestnávania.  K stanovenému počtu vyvzdelaných 

zamestnancov uviedol, že aj vzhľadom na predchádzajúce programové obdobie a skúsenosti 

s realizovaním školení pre zamestnancov je uvedené číslo zvládnuteľné. Čo sa týka informovanosti, tak 

po schválení zámeru NP budú neverejní poskytovatelia oslovení s možnosťou zapojenia sa a na základe 

ich reakcií, bude dohodnuté spoločné stretnutie na ktorom budú poskytnuté informácie a postup akým 

spôsobom si budú môcť predkladať žiadosti. 

Viliam MICHALOVIČ (MPSVR SR) dal hlasovať o zámere NP: 

Priebeh hlasovania: Hlasovalo 29 členov. ZA: 28  členov, Proti: 0 členov, Zdržalo sa: 1 členov6.  

Výsledok hlasovania:  Zámer NP „Modernizácia služieb trhu práce“ bol schválený. 

 

3. Informácia o harmonograme plánovaných výziev 

 

Veronika PAĽKOVÁ (MŠVVaM SR) a Michal KLUČIAROVSKÝ (MPSVR SR) v zmysle harmonogramu 

plánovaných výziev na 2Q a 3Q 2024 odprezentovali pripravované NP a DOP projekty za rezort MŠVVM 

                                                           
6 Zdržal sa: p. Kválová 
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SR, MZ SR a MPSVR SR, ktoré budú predmetom schvaľovania na ďalších zasadnutiach, t.j. 27.6.2024, 

10/2024 a 12/2024.  

Diskusia 

Viktor KRIŽO (zástupca OS) požiadal o úpravu harmonogramu a apeloval, aby bola doplnená dopytová 

výzva na poradenský systém, ktorý je v zlom stave a personálne poddimenzovaný. Považuje za 

neprípustné, aby sa vyhlásenie dopytovej výzvy posunulo až na rok 2025.  

Albert NÉMETH (MŠVVaM SR) upresnil, že pri tvorbe harmonogramu výziev na rok 2024 sa vychádzalo 

z toho, že MŠVVaM SR má zadržanú časť alokácie do predloženia strednodobého preskúmania na EK. 

Doplnil, že výzvy je možné vyhlásiť aj na vyššiu sumu, ale MŠVVaM nemôže vydať rozhodnutie, resp. 

zazmluvniť. Navrhol osobitné stretnutie s pánom Križom, následne by členovia komisie boli 

informovaní o výsledku stretnutia.  

Veronika PAĽKOVÁ (MŠVVaM SR) doplnila, že všetky žiadosti o NFP by boli neschválené z dôvodu 

nedostatkovej alokácie. 

 

4. Informácia o činnosti Pracovnej skupiny pre oblasť pomoci pre deti a rodiny v núdzi 

 

Alena ALSCHER (zástupca OS) v zmysle prezentácie informovala o činnosti PS, uviedla, že sa uskutočnili 

dva workshopy. Prvý bol zameraný na zmapovanie prepojenia v oblasti koordinácie, sieťovania 

personálnych kapacít a aktivít v teréne a identifikovať prepojenia medzi NP na projektovej a regionálnej 

úrovni. Druhý workshop sa venoval téme evaluácie, monitorovaniu a meraniu dopadov.  

Viktor KRIŽO (zástupca OS) doplnil, že začali realizovať nadrezortné workshopy, snahou je prepájať 

rezorty zdravotníctva, školstva, a práce. Informoval o ďalších plánovaných nadrezortných 

workshopoch. Apeloval na rezort práce, pretože spolupráca s NP ohľadne detí je výrazne slabšia. 

Pracovná skupina vznikla z dôvodu, že sa deťom nedostávajú komplexné riešenia a že systém dlhodobo 

zlyháva. Požiadal o nejaký typ mediácie a pomoci, aby mohli začať spolupracovať. 

Viliam MICHALOVIČ (MPSVR SR) skonštatoval, že PS je naozaj veľmi aktívna a má zmysel, je potrebné 

prijať dodatočné kroky k tomu, aby ľudia chápali prepojenia a zmysel spolupráce k čomu samozrejme 

budú podniknuté príslušné kroky. 

Branislav JELENČÍK (SAMP)  k problematike detí v núdzi uviedol, že s vecne príslušným odborom 

MPSVR je podpísané memorandum s fakultou architektúry a dizajnu a študenti pracujú na novom 

vizuále a všetkých informačných materiáloch. Mladí ľudia, ktorí sami možno zažívali nejaké ohrozenie 

chudobou a študujú na vysokej škole, aby s týmito skúsenosťami pracovali v prospech detí, ktoré sú 

reálne ohrozené. Dodal, že dnes je to ohrozenie veľmi rozmanité.   

Silvia ČIČKOVÁ (Úrad komisára pre deti) požiadala o bližšie vysvetlenie informácie, že mestá a obce 

blokujú efektívne opatrenia. 

Viktor KRIŽO (zástupca OS) odpovedal, že išlo o tému alkohol a drogy, ktorá je veľkým problémom 

medzi mladými ľuďmi. NP detstvo bez násilia má synergiu s viacerými projektami, robia veľkú prácu v 

regiónoch a narážajú na to, že niektoré obce sú problémové a nespolupracujú. 

5. Informácia o plánovaných dopytovo orientovaných projektoch ESF+ 
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Viliam MICHALOVIČ (MPSVR SR) uviedol, že predmetná informácia bude členom komisie zaslaná 

emailom.  

 

6. Informácia o presune alokácie MPSVR SR a MŠVVM SR v prospech priority 4P6 na podporu NP 

MOaPS 

Matúš Drotár (MIRRI SR) informoval o návrhu na transfer alokácie v prospech priority pre 

marginalizované rómske komunity. Informácia sa predkladá s cieľom uspokojiť zvýšený dopyt na výzvu 

miestne občianske a preventívne služby. V zmysle úlohy vlády SR bolo potrebné nájsť disponibilné 

zdroje v rámci politického cieľa 4. Vďaka spolupráci s MPSVR a MŠVVaM sa podarilo nájsť dodatočných 

32 mil. EUR (MPSVR  19,5 mil. EUR a MŠVVaM 12,5 mil. EUR). Doplnil, že sa jedná približne o 135 

dodatočných žiadostí na výzvu, ktoré by mohli byť podporené za predpokladu navýšenia alokácie. V 

rámci strednodobého preskúmania Programu Slovensko sa bude analyzovať možnosť, aby sa alokácia 

vrátila späť do špecifických cieľov, ktoré prispeli k tomuto transferu. 

Priebeh hlasovania: Prítomných bolo 28 členov s hlasovací právom. Hlasovalo 24 členov. ZA: 24  členov, 

Proti: 0 členov, Zdržalo sa: 0  členov.  

Výsledok hlasovania:  Členovia komisie pri MV pre Cieľ 4 odporúčajú na schválenie MV PSK informáciu 

o presune alokácie MPSVR SR a MŠVVM SR v prospech priority 4P6 na podporu NP MOaPS na 

schválenie. 

7. Rôzne a záver 

Muriel GUIN (zástupca EK) odprezentovala informácie ohľadne témy Európsky rok zručností. Členov 

komisie pozvala na záverečné podujatie európskeho roku zručnosti, ktorý sa bude konať 30. apríla 2024 

prostredníctvom online platformy. 

Viliam MICHALOVIČ (MPSVR SR) poďakoval Muriel Guin za krátku ale veľmi intenzívnu spoluprácu 

vzhľadom k tomu, že v blízkom čase zmení pôsobisko a už nebude súčasťou EK.  

Viktor KRIŽO (zástupca OS) za občiansku spoločnosť vyjadril veľké znepokojnenie z aktuálnej situácie 

vo vzťahu k občianskej spoločnosti a takisto v súvislosti s personálnou výmenou splnomocnenca a 

zástupcov OS. Vníma ohrozenie partnerstva a apeloval na zástupcov EK, aby odsledovala participáciu 

OS. 

Muriel GUIN (zástupca EK) skonštatovala, že Program Slovensko alebo iné štrukturálne fondy nemôžu 

podporovať projekty, ktoré sa nevyvíjajú v participatívnom smere alebo v súčinnosti viacerých 

partnerov, vrátane občianskej spoločnosti. Skonštatovala že EK zostáva naďalej pozorná k ďalšiemu 

smerovaniu a vývoju na Slovensku a týka sa to aj participácie všetkých relevantných partnerov. 

Boris SLOBODA (MIRRI SR) ubezpečil zástupcov EK, že transparentnosť a participatívnosť v rámci 

Programu Slovensko bude zachovaná. Zástupcovia občianskej spoločnosti, zástupcovia sociálnych 

partnerov, samospráva, zástupcovia akademickej obce a zamestnávatelia vytvárajú kontrolný 

mechanizmus na to, aby Program Slovensko zostal v kondícii transparentnosti a participatívnosti. 

Viktor KRIŽO (zástupca OS) povedal, že obáv o právny štát v tejto krajine je zo všetkých strán veľa, 

hrozí zastavenie POO, čiže nie je to úplne subjektívny pohľad iba OS. Za OS ocenil nadštandardnú 

spoluprácu počas roku 2023/2024 s jednotlivými SO a predkladateľmi zámerov NP. Bol by rád, ak by 

spolupráca pokračovala aj v prípade ďalších personálnych zmien v rámci OS.  

Viliam MICHALOVIČ (MPSVR SR) potvrdil, že zo strany SO MPSVR bude záujem naďalej rozvíjať 

spoluprácu so všetkými relevantnými partnermi tak, aby schvaľované opatrenia prinášali zmysel 
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cieľovým skupinám a napĺňali ciele Programu Slovensko. Informoval o nasledujúcom zasadnutí 

komisie, ktoré je plánované dňa 27.6.2024.  

Nina BEŇOVÁ (zástupca OS) spýtala sa na záväzok komisie, že na zasadnutiach bude predložená krátka 

informácia o implementácii národných projektov.  

Viliam MICHALOVIČ (MPSVR SR) odpovedal, že prebiehajú diskusie s prijímateľmi, ktorí budú 

informovať o implementácii projektov, predpokladaný termín zaradenia informácie je na jeseň 2024, 

vzhľadom k tomu, že projekty sú v malom štádiu implementácie. Doplnil, že členom komisie môže byť 

zatiaľ predložená krátka súhrnná informácia v akom štádiu sa príslušné NP nachádzajú. Na záver 

poďakoval členom komisie a zástupcom EK za aktívnu účasť a kvalitnú diskusiu. 

 

Meno  Dátum Podpis 

Michal Klučiarovský Tajomník 
Komisie pri MV P SK 2021-2027 
pre Cieľ 4 politiky súdržnosti EÚ 

 
4.06.2024 

 
v.r. 

Kristína Čahojová Overovateľ zápisnice z 
Komisie pri MV P SK 2021-2027 
pre Cieľ 4 politiky súdržnosti EÚ 

 
31.05.2024 

 
v.r. 

Viliam Michalovič Predseda 
Komisie pri MV P SK 2021-2027 
pre Cieľ 4 politiky súdržnosti EÚ 

 
4.06.2024 

 
v.r. 

 


